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7 czerwca wybieramy 
posłów do Parlamentu 

Europejskiego.
7 czerwca wybieramy posłów do Parlamentu 
Europejskiego.
Co wiemy o PE? Niewiele. Parlament Europejski 
to nie, jak próbuje nam się często wmówić, 
przechowalnia dla niewygodnych polityków, czy 
też atrakcyjna emerytura dla tych, którzy zużyli 
się już na scenie krajowej. Nie jest to też kolejna 
międzynarodowa instytucjonalna wydmuszka, dobry 
pretekst do przyjemnych, acz bezcelowych podróży 
dla naszych polityków. Jakie są fakty? Nieubłagalne. 
Parlament Europejski ma wpływ na ok. 70% decyzji 
podejmowanych przez Unię Europejską. Dotyczą one 
niemal każdej sfery naszego życia. Czym oddychamy, 
jakiej jakości produkty znajdziemy w sklepach, ile 
płacimy za połączenia komórkowe (tak, na to też ma 
wpływ Parlament!). Jest on wreszcie ważnym forum 
dla walki o polskie interesy. To tam polscy posłowie 
skutecznie walczyli o więcej pieniędzy na rozwój 
polskich regionów, tam też mogli walczyć o większe 
zrozumienie dla polskiej historii. 
Kto nas reprezentuje? TO JUŻ JEST TWÓJ 
WYBÓR. Parlament Europejski to jedyna instytucja 
UE, którą wybieramy w wyborach bezpośrednich. 
Polskę reprezentować będzie 50 posłów, jesteśmy 
jedną z największych grup narodowych. Przekłada 
się to bezpośrednio na wpływy w Parlamencie i 
na podejmowane przez niego decyzje, dlatego 
tak ważne jest, kogo wybierasz. Choć młodzi 
Polacy pozostają euroentuzjastami to niestety 
okazuje się, że o Parlamencie Europejskim wiedzą 
niewiele. Spróbujmy to zmienić! Namówmy naszych 
znajomych, sąsiadów, mieszkańców naszej wsi do 
oddania głosu w najbliższych wyborach!
Głosowanie to ważny obywatelski obowiązek i 
podstawowe ćwiczenie z demokracji, w której 
obywatel ma prawo do wyrażenia swojej opinii. 
Głosowanie pomaga w funkcjonowaniu demokracji, 
łączy obywateli z przywódcami politycznymi, jak 
również jest zabezpieczeniem naszych wolności. 
Głosując obywatele mają możliwość wpływu na 
proces podejmowania decyzji i dzięki temu dokonują 
wyboru dotyczącego przyszłości i codziennego życia 
blisko 500 milionów Europejczyków. Mówiąc o roli 
głosowania w demokratycznym społeczeństwie, 
warto wspomnieć Peryklesa, antycznego greckiego 
polityka i mówcę, który ponad 2000 lat temu 
powiedział, że demokracja zależy od udziału w 
niej wszystkich obywateli: Nie mówimy, że ludzie 
nie interesujący się polityką pilnują swoich spraw. 
Mówimy, że oni w ogóle nie mają tu żadnych spraw.

Red.

Gmina Kobylnica jest jedną z tych gmin, w której trudno nie zauważyć zachodzących  zmian na lepsze. 
Prowadzone na terenie Gminy inwestycje widać gołym okiem. Obwodnica słupska, budowa odcinka 
drogi łączącej ul. Grottgera w Słupsku z ul. Kolejową w Kobylnicy, budowa mieszkań socjalnych, 
czy choćby budowa II etapu kanalizacji – to przykłady które można mnożyć. Imponujące są również 
inwestycje związane z rozwojem sportu i kultury. Powstał już kompleks boisk sportowych „Orlik” w 
Kwakowie. Remontowane są wiejskie świetlice. Niebawem ruszy budowa wielofunkcyjnego boiska 
wraz z zapleczem socjalnym w Kończewie. Na realizację czeka budowa w Kobylnicy ośrodka kultury 
z salą teatralną. Gmina promowana jest we wszystkich mediach. Przed nami Dni Kobylnicy będące 
doskonałą promocją Gminy. O przybliżenie czytelnikom spraw związanych z ich obchodami redakcja 
Kuriera poprosiła Wójta Leszka Kulińskiego:
● Panie Wójcie Gmina Kobylnica znana jest 
z niebanalnych działań promocyjnych. Czym 
zaskoczy Pan nas w najbliższym czasie?
- Przed nami lato, czyli najlepszy czas dla działań 
promocyjnych. Oczywiście, chcemy go w pełni 
wykorzystać. Zaczynamy 29 maja bardzo niebanalnym 
wydarzeniem. W naszym kobylnickim parku odbędzie 
się widowisko plenerowe z cyklu „Dorośli dzieciom” 
pod tytułem „Pan Baj”. Zdradzę, że wystąpią w nim 
znani dorośli z naszej Gminy, a ja zagram tytułową 
rolę Pana Baja. Zapraszam serdecznie, szczególnie, 
że widowisko będzie naprawdę spektakularne, 
oparte na efektach świetlnych i muzyce. Następnie, 
już jak co roku organizujemy Dni Kobylnicy. Odbędą 
się one w dniach 11-14 czerwca. Podczas tego 
święta odbędzie się szereg imprez: Powiatowy 
Turniej Brydża, Ogólnopolska Wakacjada Taneczna, 
Grand Prix Polski w tańcach latynoamerykańskich 
i standardowych, no i oczywiście koncerty. Z 

PROMUJEMY NASZĄ GMINĘ

największą przyjemnością informuję Państwa, że 
gwiazdą tegorocznych Dni Kobylnicy będzie Budka 
Suflera. Dla fanów muzyki tanecznej będą koncerty 
zespołów FANATIC, SCANER, TOP ONE. Wszystkie 
koncerty odbędą się na boisku w Kwakowie. 
Planujemy również pokazy filmów w ramach kina 
letniego. Repertuar zostanie opublikowany na 
naszej stronie internetowej, zaś na terenie Gminy 
rozwieszone będą plakaty informacyjne. W sierpniu 
odbędzie się Festiwal Kultur czyli występy zespołów 
ludowych, a we wrześniu, wzorem lat poprzednich 
zapraszamy na Gminne Dożynki, tym razem w 
Sycewicach. 
● W Polsce trwa „boom” na kreowanie wizerunku  
miast i gmin. Większość z nich posiada już swoją 
markę. Co jest lub będzie rozpoznawalną marką 
naszej Gminy?
- Chciałbym na początku zaznaczyć, że budowanie 

(dokończenie na str. 3)
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PODPISANO ANEKS

● 20 kwietnia 2009
Porządek sesji :
1.Otwarcie XXXII sesji Rady Gminy – stwierdzenie 
   quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXI/2009 z sesji Rady 
   Gminy z 27 marca 2009 roku. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o 
   działaniach podjętych w okresie
   międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w
   okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja z realizacji Strategii Rozwoju 
   Społeczno-Gospodarczego Gminy Kobylnica-
   raportu  z  przebiegu realizacji celów i kierunków
   działania.
7. Przyjęcie projektów uchwał Rady Gminy
   w sprawie:
  - rozpatrzenia sprawozdania z wykonania
    budżetu Gminy Kobylnica za 2008 rok,
  - udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy
    Kobylnica, 
  - zatwierdzenia bilansu instytucji kultury za
    2008 rok,
  - przystąpienia do sporządzenia zmiany
    miejscowego planu zagospodarowania
    przestrzennego „Kobylnica-Południe” w
    zakresie terenu SE.05KZ i części terenów
    SE.016KL, SE.79MN, SE.78WZ,
  - przystąpienia do sporządzenia zmiany
    miejscowego planu zagospodarowania 
    przestrzennego wsi Łosino z fragmentem
    Zajączkowa dla części terenów W.7MN, 
    W.8MN/U i W.015KD w Łosinie, Gmina
    Kobylnica,
  - zmiany uchwały o przystąpieniu do
    sporządzenia zmiany miejscowego planu
    zagospodarowania przestrzennego „Kobylnica- 
    Południe” dla działek nr 1006/9, 1006/10, 
    oraz części działek nr 574, 582, 713/5, 1006/5,
    1169 obręb Kobylnica,
  - zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości
    Kobylnica,
  - zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa
    sołectwa Zagórki.
8. Wolne wnioski i zapytania.
9. Zakończenie XXXII sesji Rady Gminy 
Kobylnica.

Rada Gminy
uchwaliła

Wybory pos�ów do Parlamentu Europejskiego  

Wybory pos�ów do Parlamentu Europejskiego w Polsce w 2009 roku zosta�y wyznaczone 
na 7 czerwca. G�osowanie trwa� b�dzie od godziny 8.00 do godziny 22.00. Wyborcy 
g�osuj�cy w Polsce dokonaj� wyboru 50 spo�ród ��cznej liczby 736 eurodeputowanych. 
Szczegó�y dotycz�ce g�osowania reguluje Ustawa z dnia 23 stycznia 2004 - Ordynacja 
wyborcza do Parlamentu Europejskiego. Planowane jest przeprowadzenie prawyborów 
we Wrze�ni oraz Opocznie w dniu 31 maja.

Wybory w Polsce przeprowadza si� w 13 okr�gach wyborczych odpowiadaj�cych obszarowi 
jednego lub dwóch województw (jedynie województwo mazowieckie podzielono na 2 
okr�gi). G�osowanie jest podobne do wyborów do Sejmu, oddaj�c g�os na kandydata g�osuje
si� jednocze�nie na list� komitetu wyborczego. Okr�g wyborczy nr 1 obejmuje obszar 
województwa pomorskiego.  

OBWIESZCZENIE
WÓJTA  GMINY  KOBYLNICA

    z dnia 17 kwietnia 2009 roku.
Na podst. art. 44 ust. 1 ustawy z dnia 23 stycznia 2004 r. Ordynacja wyborcza do Parlamentu 
Europejskiego (Dz. U. z 2004r. Nr 25 poz. 219 z pó�n. zm.) podaje do publicznej wiadomo�ci 
informacj� o numerach i granicach obwodów g�osowania oraz siedzibach obwodowych 
komisji wyborczych w wyborach pos�ów do Parlamentu Europejskiego w dniu 7 czerwca 
2009 roku. 
Nr obwodu 
g�osowania

Granice  obwodu g�osowania Siedziba Obwodowej Komisji 
Wyborczej

 1 Bzowo, Roz��ka, Kczewo, S�onowice,
Dobrz�cino Wrz�ca, �ci�gnica,
S�onowiczki, Ciechomice. 

Wiejski Dom Kultury we 
Wrz�cej /lokal dostosowany do 
potrzeb wyborców 
niepe�nosprawnych/

 2  Kobylnica Szko�a Podstawowa w
Kobylnicy /lokal dostosowany 
do potrzeb wyborców 
niepe�nosprawnych/

3 Runowo S�awie�skie, Reblino, Reblinko, 
Z�bowo, Komorczyn, Sycewice, Miedzno. 

Szko�a Podstawowa w 
Sycewicach  

4 Kwakowo, Lubu�, Komi�owo, �elkówko,
�elki, �elkowiec, Kruszyna, P�aszewo,
Lulemino, Luleminko, Maszkowo 

Szko�a Podstawowa w 
Kwakowie

5 Zagórki, Zbyszewo, Kuleszewo, Gie�do�,
Ko�czewo, Sierakowo S�upskie.

Szko�a Podstawowa w 
Ko�czewie

6 Boles�awice, Widzino, �osino Zaj�czkowo.  Gimnazjum w Kobylnicy /lokal 
dostosowany do potrzeb 
wyborców niepe�nosprawnych/

Dowody osobiste, zawierające nieaktualne dane, zgubione bądź skradzione są unieważniane z 
urzędu. Wójt Gminy Kobylnica informuje, że z dniem 1 stycznia 2009r. weszły w życie przepisy 
ustawy o zmianie ustawy o ewidencji ludności i dowodach osobistych oraz niektórych innych ustaw 
(Dz. U. z 31.10.2008r. Nr 195, poz. 1198), na podstawie których będą unieważniane z urzędu 
dowody osobiste tych osób, które na skutek zmiany danych zamieszczanych w dowodzie 
osobistym nie dokonały wymiany dokumentu. W przypadku obywateli polskich zamieszkałych 
na terenie kraju unieważnienie dowodu osobistego następuje po trzech miesiącach od dnia, w 
którym powstał obowiązek wymiany. W przypadku obywateli polskich przebywających za granicą 
termin, o którym mowa wynosi 4 miesiące. Mówi o tym art. 43 przedmiotowej ustawy.

Dowód z nieaktualnymi danymi będzie automatycznie 
unieważniony.

13 maja 2009 podpisany został aneks do porozumienia międzygminnego dotyczącego programu gospodarki wodno-ściekowej w rejonie Słupska 
realizowanego w ramach Funduszu Spójności przez Wodociągi Słupsk. Program ten zakłada rozbudowę oczyszczalni ścieków, budowę stacji 
uzdatniania wody, głównego kolektora ściekowego oraz sieci kanalizacji ściekowej w mięście Słupsku i na terenie Gminy Słupsk i Gminy Kobylnica. 
Nowy dokument podpisany został przez prezydenta Macieja Kobylińskiego oraz wójtów Mariusza Chmiela i Leszka  Kulińskiego. Zmiany w umowie 
mają charakter techniczny i polegają na zmianie sposobu czasowego odbioru ścieków w części Gminy Kobylnica. Wprowadzono też inny sposób 
zarządzania siecią kanalizacyjną. To gminy będą teraz zarządzać siecią na swoim terenie i jednocześnie ją użytkować. Gminy będą też ustalać stawki 
za odprowadzone ścieki, a rozliczenie z Wodociągami będzie się odbywało na podstawie licznika i odbioru hurtowego. Realizacja całego - wartego 
20 mln euro - programu pozwoli na poprawę jakości wody do spożycia poprzez między innymi redukcję związków żelaza i manganu w będącej na 
ukończeniu stacji uzdatniania wody. Nowy system transportu ścieków do oczyszczalni wyeliminuje pracę wyeksploatowanej już pompowni głównej, 
likwidując w przypadku jej awarii zagrożenie przedostawania się ścieków nieoczyszczonych do Słupi oraz zabezpieczy znaczne obszary miasta i gmin 
przed realnym zagrożeniem sanitarnym. Dzięki realizacji programu poprzez rozdział kanalizacji ogólnospławnej na kanalizację sanitarną i kanalizację 
deszczową dojdzie do poprawy zabezpieczenia przeciwpowodziowego dzielnicy Podgrodzie w Słupsku. 
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Na razie tylko mieszkańcy Reblina mają powody do zadowolenia. 14 maja oddany został do użytku 
trzykilometrowy odcinek drogi powiatowej, wiodącej od skrzyżowania z krajową szóstką przez Reblino 
w kierunku Wrzącej w Gminie Kobylnica, na której dokonano wymiany nawierzchni.
Jest to pierwszy etap remontu drogi, która ze względu 
na swój stan techniczny wymagała pilnego remontu. 
Zdaniem ekspertów jej żywot techniczny dawno się 
zakończył. Remont drogi z wielkim zadowoleniem 
przyjęli mieszkańcy i przewoźnicy. Prace wykonała 
firma Drogi i Mosty ze Słupska. Na drodze poszerzonej 
do pięciu i pół metra ułożona została nowa warstwa 
asfaltu. Koszt przedsięwzięcia wyniósł ponad 2 
miliony złotych. W połowie kosztów partycypowała 
Gmina Kobylnica. Symbolicznego otwarcia dokonali 
Starosta Powiatowy Sławomir Ziemianowicz, Wójt 
Gminy Kobylnica Leszek Kuliński, członek Zarządu 
Powiatu Słupskiego Marian Jarząbek, radny Powiatu 
Słupskiego Ryszard Nosko, Prezes Zarządu Dróg i 
Mostów Ewa Kilichowska oraz Sołtys Reblina Krystyna 
Brzykcy. Rozpoczęcie budowy kolejnego etapu - do Słonowic i dalej do Wrzącej - jest zależne od tego czy ZDP 
otrzyma pieniądze. Władze powiatowe i Gminne deklarują jednak zdecydowaną wolę kontynuacji remontu 
drogi.                   TW

marki jest procesem długotrwałym i wymagającym 
naprawdę wiele pracy. Nasza Gmina prowadzi szereg 
działań promocyjnych, takich jak chociażby wcześniej 
wspomniane wydarzenia sportowe znane w całej 
Polsce Wakacjada Taneczna, czy Bieg Olimpijski. 
Ponadto dbamy o to, żeby w prasie pojawiały się 
informacje i artykuły o Gminie, publikujemy liczne 
wydawnictwa oraz literaturę samorządową, które 
również przyczyniają się do promocji Gminy. Jednym 
z takich działań będzie film o naszej Gminie, który już 
powstaje oraz konkurs na logo promocyjne Gminy, 
który zamierzamy ogłosić. O stronie internetowej 
Gminy mówić nie trzeba, bo jest bardzo dobrze 
znana i również jest jednym z narzędzi promocji. 
Myślę, że wspaniałym potencjałem do wykorzystania 
przy promowaniu naszej Gminy i budowie marki są 
wiatraki i to, że jesteśmy założycielami i należymy do 
Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych 
Energii Odnawialnej. To z pewnością przyciągnie 
turystów i potencjalnych inwestorów. Jestem 
przekonany, że działania promocyjne prowadzone 
są we właściwym kierunku, co potwierdzają liczne 
nagrody w tym pierwsze miejsce w Ogólnopolskim 
Rankingu Związku Powiatów Polskich w kategorii 
gmin wiejskich. Mamy nadzieję, że udaje nam się w 
ten sposób kreować pozytywny wizerunek Gminy i 
chcemy, żeby na tym opierała się nasza marka. 
● W ostatnich latach bardzo popularne są tak 
zwane wymiany młodzieży. Czy wzorem lat 
ubiegłych Gmina w ramach promocji zaproponuje 
młodym ludziom wyjazdy za granicę lub do 
zaprzyjaźnionych gmin w kraju?
- W sierpniu 2008 roku grupa młodzieży z naszej 
Gminy gościła w belgijskiej Gminie         Durbuy. Poprzez 
prezentację multimedialną mieliśmy możliwość 
przedstawić Gminę Kobylnica szerszej publiczności. 
Wizyta odbyła się w ramach Spotkania Gmin 
Bliźniaczych Twin Town. W tym roku nasza młodzież 
będzie uczestniczyć w sympozjum poświęconym 
pozyskiwaniu energii ze źródeł odnawialnych, które 
odbędzie się w Gminie Östhammar w Szwecji. Od 
kilku lat, tradycyjnie już organizujemy kolonie letnie 
dla uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych. 
W ramach współpracy partnerskiej w lipcu dzieci 
wyjadą do Kościeliska, Zarszyna oraz słowackiego 
Tvrdošína.
● Inwestowanie w naukę i zdrowie młodzieży 
to ważne zadania. Czy widzi Pan możliwość 
finansowego wspierania najzdolniejszych 
uczniów bez względu na ich status ekonomiczny 
oraz  otaczanie opieką zdrowotną i profilaktyczną 
najmłodszych obywateli naszej Gminy? 
- W swoich dotychczasowych wypowiedziach 
niejednokrotnie podkreślałem, że rozwój i podnoszenie 
poziomu wykształcenia naszej młodzieży to jeden z 
głównych priorytetów, którymi kieruję się pełniąc 
obowiązki wójta. Najpilniejsi uczniowie z terenu 
naszej Gminy mogą się starać o stypendium za 
dobre wyniki w nauce. Nie zapominamy też o 
profilaktyce zdrowotnej wśród dzieci i młodzieży. 
W kwietniu bieżącego roku 60 trzynastoletnich 
dziewczynek zostało zaszczepionych przeciwko 
wirusowi HPV wywołującemu raka szyjki macicy. 
Za rok medykament zostanie podany kolejnym 
kilkudziesięciu szóstoklasistkom. Program będzie 
trwał sześć lat i szacujemy, że obejmie około 360 
dziewcząt. Wszystkie szczepienia zostaną w całości 
sfinansowane z budżetu gminy. 
Dziękuję za rozmowę

Tomasz Włodkowski

(dokończenie ze str. 1)

Na poniedziałkowej sesji (20.04) Rady Gminy w Kobylnicy Radni jednogłośnie udzielili wójtowi 
Leszkowi Kulińskiemu absolutorium za rok 2008. 
Instytucja absolutorium związana jest ze sprawowaniem 
przez radę gminy funkcji kontrolnej w zakresie 
wykonania budżetu przez wójta. Przedmiotem oceny 
jest prawidłowość prowadzenia gospodarki finansowej 
w ramach przyjętego budżetu, a szczególnie stan 
zrealizowanych wydatków i dochodów budżetowych 
w stosunku do wielkości zaplanowanych. Zgodnie 
z przepisami art. 18 ust. 2 pkt. 4 ustawy z 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym istnieje wymóg 
corocznego przedłożenia sprawozdania z wykonania 
budżetu i uzyskania z tego tytułu absolutorium. 
Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z wykonaniem 
budżetu za rok 2008 wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy w Kobylnicy o udzielenie Wójtowi absolutorium. 
Radni jednogłośnie przychylili się do wniosku komisji udzielając Wójtowi absolutorium. Planowane dochody 
budżetu w 2008 r. wyniosły 34 675 798 zł. Wpłynęło 33 440 110,96zł, co stanowiło 96,44 % planu rocznego. 
Zaplanowano 39 149 139 zł wydatków. Zrealizowano 36 911 560,50zł, co stanowi 94,28%. Komisja Rewizyjna 
nie stwierdziła uchybień merytorycznych i formalnych, a budżet zarówno po stronie wydatków jak i dochodów 
był wykonany przez Wójta w sposób prawidłowy.              TW

ABSOLUTORIUM DLA WÓJTA

Gmina Kobylnica zdobyła II miejsce w konkursie GMINA MANAGER 2009, organizowanym przez 
Bałtycki Instytut Gmin, Uniwersytet Gdański i Marszałka Województwa Pomorskiego! Wręczenie 
nagród odbyło się 17 kwietnia 2009 roku podczas konferencji na terenie Międzynarodowych Targów 
Gdańskich. 
Konkurs przebiegał w trzech kategoriach: gmin wiejskich, miejskich i miejsko-wiejskich, a także powiatów 
ziemskich. Ocena jakości zarządzania gmin opierała się na wybranych wskaźnikach uzyskanych od jednostek 
samorządowych oraz danych z GUS. Pytania zawarte w ankiecie konkursowej dotyczyły m.in. strategii rozwoju, 
aktualnego studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania terenu, wieloletniego planu inwestycyjnego, 
programu ochrony środowiska, rozwoju sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, programu rozwoju mieszkalnictwa. 
ważne kryterium oceny stanowiły sprawy społeczne, takie jak: program przeciwdziałania patologiom, pomoc 
gminy dla służby zdrowia, działania na rzecz poprawy bezpieczeństwa. Organizatorzy konkursu byli również 
zainteresowani osiągnięciami w dziedzinie współpracy partnerskiej, zdobytymi certyfikatami i nagrodami 
oraz wysokość zadłużenia gminy. W latach 2006, 2007 i 2008 Gmina Kobylnica była jednym ze zwycięzców 
konkursu GMINA MANAGER, zajmując wysokie III miejsce. Jesteśmy dumni z tegorocznego sukcesu, jakim 
jest niewątpliwie II miejsce w rankingu najlepiej zarządzanych gmin i powiatów na terenie województwa 
pomorskiego. Nagroda ta jest dla nas doskonałym podsumowaniem działań gminy i pokazuje, że rozwijamy 
się w dobrym kierunku, a nasze decyzje, jako samorządu są trafne. Wyniki rankingu GMINA MANAGER 2009: 
Gminy miejskie i miejsko-wiejskie: I miejsce Pruszcz Gdański, II miejsce Władysławowo, III miejsce: Tczew. 
Wyróżnienia: Łeba, Wejherowo, Kwidzyn, Puck, Lębork, Człuchów, Kościerzyna. Gminy wiejskie: I miejsce: 
Kosakowo, II miejsce: Kobylnica, III miejsce: Cedry Wielkie. Wyróżnienia: Pruszcz Gdański, Zblewo, Ustka, 
Chojnice, Sztutowo, Stężyca, Słupsk, Czarna Dąbrówka. Powiaty ziemskie: I miejsce: kwidzyński, II miejsce: 
kartuski, III miejsce chojnicki. Wyróżnienia: wejherowski, lęborski, malborski.                  Paulina Awieruszko

GMINA MANAGER 2009

DROGA W REBLINIE JUŻ OTWARTA
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Od kilku tygodni firma „Krężel” wytycza szlak nowej drogi, która przedłuży 
ul. Grottgera w Słupsku i połączy ją z ul. Kolejową w Kobylnicy. Tuż za 
nią drogowcy z Przedsiębiorstwa Drogowo – Mostowego  w Słupsku 
budują nową drogę kładąc na niej asfalt. Jak zapowiada wykonawca 
całego przedsięwzięcia nową drogą będziemy jeździć już pod koniec 
czerwca. Z tą chwilą obecne połączenie Kobylnicy z ulicą Szczecińską, 
które przebiega po betonowych płytach wzdłuż siedzib spółki Flair 
Poland oraz firmy Indeka, zostanie wyłączone z ruchu. Do tych firm 
można będzie dojechać tylko od strony ulicy Szczecińskiej przez ul. 
Profesora Poznańskiego. Stare połączenie będzie demontowane. 
Powstanie asfaltowa droga z kanalizacją deszczową i oświetleniem. 
Zwieńczeniem całej inwestycji realizowanej wspólnie przez samorządy 
Słupska i Kobylnicy będzie budowa ronda, od którego odchodzić będą 
drogi do firm zbudowanych na tym terenie. Wszystkie prace mają być 
wykonane do końca sierpnia. Dopiero wówczas połączenie z ul. Prof. 
Poznańskiego zostanie oddane do użytku.               TW

Od 15 lutego trwa budowa kanalizacji na odcinku Łosino - Kończewo. 
Sieć o długości trzech tysięcy metrów to kolejny etap inwestycji w ramach 
uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej w gminach Kobylnica, 
Słupsk i mieście Słupsku. Kończewo to kolejna miejscowość w której 
budowana jest kanalizacja. Do końca 2008 roku trwały prace w układaniu 
sieci w Żelkówku, Żelkach, Komiłowie oraz pomiędzy miejscowościami: 
Żelkówko – Żelki, Żelki – Komiłowo, Komiłowo – Kwakowo. Trwa układanie 
sieci w Lubuniu oraz rurociągu przesyłowego na trasie Lubuń – Kwakowo i 
Kwakowo - Zajączkowo – Łosino. Łączna długość już wybudowanej sieci 
kanalizacyjnej to 37,7% z 40 km planowanej budowy). Program gospodarki 
wodno-ściekowej w rejonie Słupska ma poprawić stan środowiska 
oraz dostosować gospodarkę wodno-ściekową miasta Słupska, Gminy 
Słupsk oraz Gminy Kobylnica do wymagań środowiskowych Polski i Unii 
Europejskiej.        Inf. własna

Wiadomość o rozpoczęciu budowy nawierzchni ul. Leśnej ucieszyła 
mieszkańców Bolesławic, a zwłaszcza pracowników salonu mercedesa, 
którzy podczas opadów atmosferycznych mieli problemy z dotarciem do 
pracy, bowiem ul Leśna stawała się momentami nieprzejezdna . Roboty 
budowlane polegające na odwodnieniu i położeniu asfaltu na podbudowie 
tłucznia na odcinku 170 m i o szerokości  6 m wykonuje firma Strabag. 
Wartość robót 1 075 000 zł. Prace potrwają do 15 sierpnia.              TW

Ulica Bukowa na osiedlu domków jednorodzinnych w Łosinie otrzymała 
na odcinku 260 m i szerokości 3,5 m nową nawierzchnię z tłucznia. Do 
tej pory ulica była drogą gruntową, a przejeżdżający ciężki sprzęt wożący 
materiały budowlane na budowę domków jednorodzinnych powodował 
powstawanie głębokich kolein zwłaszcza po intensywnych opadach 
utrudniając tym samym do nich dojazd. Drogę ku zadowoleniu nowych 
i przyszłych mieszkańców tej ulicy wykonała firma „Krężel” z Kobylnicy. 
Wartość wykonanych robót to 66 100 zł.    TW

Nowa nawierzchnia ulicy

Kolejny etap budowy kanalizacji
w gminie Kobylnica

Leśna w Bolesławicach do remontu

Ekspresowe tempo budowy nowej drogi łączącej ul. 
Grottgera w Słupsku z ul. Kolejową w Kobylnicy
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W przeliczeniu na jednego mieszkańca otrzymaliśmy od 2004 
roku 774 euro. Na integracji najwięcej zyskali rolnicy. Na wieś 
trafiło już 9,5 mld euro. Ze wsparcia unijnego skorzystało 25 tys. 
przedsiębiorstw.
Pięcioletni bilans obecności Polski w Unii Europejskiej jest bardzo 
korzystny. Największe korzyści odniosła polska gospodarka. Z danych 
Ministerstwa Finansów wynika, że od 1 maja 2004 r. do Polski trafiło 
ponad 29,5 mld euro z budżetu Unii Europejskiej. W ciągu ostatnich 
pięciu lat do budżetu UE wpłaciliśmy 13,4 mld euro. Na czysto zyskaliśmy 
w ciągu ostatnich pięciu lat 16 mld euro. Gdyby tę kwotę przeliczyć po 
dzisiejszym kursie złotego, byłoby to ponad 70 mld zł. To olbrzymie 
pieniądze – prawie cztery razy więcej, niż wynosi zaplanowany na ten 
rok deficyt budżetu państwa (18,2 mld zł). To wszystko jednak przedsmak 
tego, co Polskę czeka w najbliższym czasie. W ramach unijnego budżetu 
na lata 2007–2013 do Polski tylko z samych funduszy unijnych ma trafić 
ponad 67 mld euro. To czyni z nas największego beneficjenta unijnej 
polityki spójności w całej Unii Europejskiej. Te pieniądze już zaczynają 
powoli napływać, ale ich główny strumień popłynie po 2010 roku. Tak 
więc na dziesięciolecie naszej obecności w UE bilans będzie jeszcze 
bardziej korzystny. Największymi beneficjentami unijnej pomocy jest 
polska wieś, przedsiębiorcy oraz samorządy. Polscy rolnicy są objęci 
unijną polityką rolną i podobnie jak ich koledzy w innych państwach 
UE – mogą liczyć na dopłaty bezpośrednie. W sumie od 2004 roku 
Polska na dopłaty dostała z Brukseli 3,6 mld euro. Do tego należy 
doliczyć środki, które pochodzą z budżetu krajowego i rekompensują 
rolnikom niższe dopłaty niż te, które obowiązują na Zachodzie. Polska 
wieś skorzystała na wejściu do UE i zmieniła się w ciągu ostatnich 
pięciu lat. Rolnicy wymienili park maszynowy i dostosowali swoje 
gospodarstwa do unijnych standardów. Dopłaty nie wyczerpują katalogu 
wsparcia unijnego, które płynie na wieś. Do tego należy doliczyć dotacje 
inwestycyjne dla gospodarstw rolnych oraz wsparcie na modernizację 
dla przedsiębiorców z branży przetwórstwa spożywczego. W sumie 
polska wieś (licząc z dopłatami) dostała z UE od 2004 roku 9,5 mld 
euro. Od 2004 roku bezpośrednio lub pośrednio korzyści z funduszy 
unijnych odniosło ok. 100 tys. przedsiębiorców. Z samych dotacji 
unijnych skorzystało ok. 25 tys. podmiotów gospodarczych. Tylko ze 
środków unijnych dostępnych w ramach perspektywy budżetowej 
2004–2006 do małych i średnich przedsiębiorstw trafiło 2 mld zł 
pomocy na projekty inwestycyjne, a wartość realizowanych przez nich 
inwestycji przekroczyła 10 mld zł. To ponad 11 proc. wartości wszystkich 
projektów, które zostały zrealizowane przy udziale pieniędzy z UE. 
Choć wsparcie ze środków pomocowych Unii Europejskiej jest ważnym 

8 maja  2009 roku, Samorząd Uczniowski Szkoły Podstawowej 
w Kwakowie, zorganizował przedstawienie z okazji obchodów 
Dnia Unii Europejskiej. W tym roku uczniowie poznali historię i 
kulturę Grecji wzbogacając swoją wiedzę na temat  tego kraju, 
jak również utrwalili zdobyte w poprzednich latach wiadomości 
na temat Unii Europejskiej. Po części artystycznej, rozpoczął 
się Szkolny Konkurs o Unii Europejskiej, w którym uczestniczyli  
przedstawiciele klas III-VI. Uczniowie mieli do opracowania 
pięć zadań, jednym z nich było przygotowanie przez uczniów 
prezentacji multimedialnej na temat wybranego państwa Unii 
Europejskiej. Poznaliśmy tradycję i kulturę Danii, Włoch, Hiszpanii 
i Szwecji. Przedstawiciele klasy III, mimo młodego wieku poradzili 
sobie wzorowo z zadaniami i zajęli zaszczytne I miejsce

SU Kwakowo

elementem stymulującym rozwój gospodarczy, nie miało ono tak dużego 
znaczenia dla polskiego biznesu jak np. otwarty dostęp do rynków Europy 
Zachodniej. W ciągu pięciu lat polski eksport wzrósł dwuipółkrotnie. Jest 
też coraz bardziej zdywersyfikowany. W ramach środków unijnych na lata 
2007–2013 firmy mogą liczyć na 8,5 mld euro bezpośredniego wsparcia 
inwestycyjnego. Dodatkowo po raz pierwszy w historii środki unijne mogą 
trafić do tak szerokiej gamy odbiorców, począwszy od bezrobotnych 
rozpoczynających swoją pierwszą działalność gospodarczą, na globalnych 
koncernach, chcących w Polsce lokować swoje nowe inwestycje kończąc. 
Fundusze unijne są trzecim pod względem wagi źródłem pozyskiwania 
przez polskich przedsiębiorców kapitału na rozwój. Na pierwszym miejscu 
są środki własne, a na drugim kredyty. Do największych beneficjentów 
obecności Polski w Unii Europejskiej należą też samorządy. Jak wskazują 
dane 38,5 proc. inwestycji, które uzyskały współfinansowanie ze środków 
unijnych na lata 2004–2006, było realizowanych przez jednostki samorządu 
terytorialnego. Z szacunków wynika, że stanowi to nawet 1/3 wszystkich 
wydatków inwestycyjnych samorządów w ostatnich latach. Dzięki tym 
pieniądzom unowocześniają się polskie miasta, gminy i regiony. Również 
nasza Gmina była istotnym beneficjentem funduszy unijnych. Ze środków 
unijnych przebudowano ul. Wodną w Kobylnicy (kwota dofinansowania 
186 622,25 zł), utworzono park wiejski w Kobylnicy (kwota dofinansowania 
127.724,04 zł.), wybudowano świetlicę wiejską wraz z zapleczem 
socjalnym i remizą strażacką w Sycewicach (dofinansowanie 238 208 
zł), przeprowadzono kampanię promocyjną ryb i produktów rybnych w 
Kobylnicy w ramach imprezy pod tytułem „Jej wysokość ryba, czyli piknik 
z ikrą” (kwota dofinansowania 198 211, 83 zł). Jednak największym 
przedsięwzięciem w Gminie Kobylnica przy znacznym udziale funduszy 
europejskich jest realizacja projektu w ramach którego skanalizowane 
zostaną miejscowości Kruszyna, Kwakowo, Komiłowo, Żelki, Żelkówko, 
Lubuń, Zajączkowo, Łosino, Sierakowo Słupskie, Kończewo, Lulemino, 
Kuleszewo, Sycewice. Udział Unii Europejskiej w finansowaniu “Programu 
gospodarki wodno-ściekowej stanowi 70%  i wynosi 13 717 907 euro. O 
unijne pieniądze występują również gminne jednostki organizacyjne oraz 
stowarzyszenia w naszej gminie, uzyskując dotację na organizowanie 
szeregu imprez kulturalnych i sportowych. Podsumowując w sferze czysto 
materialnej - do Polski od pięciu lat płynie rzeka pieniędzy, które zmieniają 
jakość naszego życia. Powstają drogi i sieci kanalizacyjne, remontuje 
się zabytki, inwestuje w naukę. Nie byłoby tego nadrabiania wieloletnich 
zaległości wobec zachodniej Europy, gdyby nie pieniądze z budżetu Unii 
Europejskiej. Ale te pięć lat pokazują jeszcze coś - rośnie liczba Polaków, 
którzy czują się obywatelami i wiedzą, że dzięki ich staraniom można coś 
zmienić w społeczności, w której żyją.                  Red.

Nasze pięć lat w Unii Europejskiej 

Dzień
Unii Europejskiej
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9 maja na boisku sportowym przy 
remizie strażackiej OSP Wrząca odbyła 
się uroczystość  pięćdziesięciolecia 
powstania tej jednostki połączona z 
gminnymi obchodami Dnia Strażaka. 50 
lat temu dziewięciu mieszkańców Wrzącej:  
Stanisław Węclewski, Antoni Jaworski, 
Henryk Żak, Wiktor Rytlewski, Leon 
Zagórski, Wacław Król, Mieczysław Nowak, 
Bolesław Chybowski i Edward Michalski 
postanowiło powołać we wsi Ochotniczą 
Straż Pożarną – tymi słowami rozpoczęła 
swoje przemówienie przedstawiające rys 
historyczny jednostki Sekretarz Zarządu  OSP 
Wrząca Dorota Pestka. W uroczystościach 
wzięły udział delegacje jednostek OSP z 
Gminy, dowództwo Państwowej Straży 
Pożarnej w Słupsku z Komendantem 
Miejskim bryg. Andrzejem Gomulskim na 
czele, przedstawiciele władz powiatowych 
i Zarządu Głównego Związku Ochotniczych 
straży Pożarnych a także władze gminne.
 Uroczystości rozpoczęto o godzinie 16.00  mszą 
polową w intencji strażaków i mieszkańców 
wsi  celebrowaną przez byłego proboszcza 
parafii w Słonowicach ks. Feliksa Samulaka 
oraz ks. Piotra Subocza. Po Mszy Świętej 
nastąpiła zbiórka pododdziałów, uroczyste 
wciągnięcie flagi na maszt i złożenie meldunku 
przez Komendanta Gminnego OSP Roberta 
Smysło Członkowi Zarządu Głównego ZOSP 
RP w Warszawie Stanisławowi Gajkowi który 
dokonał przeglądu pododdziałów i przywitał 
strażaków.  Oficjalnego otwarcia uroczystości 
dokonał Prezes Zarządu Oddziału Gminnego 
Związku OSP RP w Kobylnicy Leszek Kuliński 
witając zaproszonych  gości i wszystkich 
zebranych. Po dekoracji sztandaru Srebrnym 
Medalem „ZA ZASŁUGI  DLA POŻARNICTWA” 
nastąpiła jego prezentacja przed frontem 
pododdziałów. Nie zabrakło też medali, 
odznaczeń, wyróżnień i nagród dla zasłużonych 
i wyróżniających się strażaków oraz działaczy. 
Gorące podziękowania zaproszonym gościom, 
Zarządowi Gminnemu OSP i władzom Gminy za 
złożone życzenia, udział i pomoc w organizacji 
strażackiego święta przekazał Prezes OSP 
we Wrzącej Roman Wilkos.  Oficjalną część 
uroczystości prowadzoną sprawnie przez 
Sekretarza Zarządu  Oddziału Gminnego 
Związku OSP RP Jana Kralskiego zakończyła 
defilada pododdziałów oraz pokaz orkiestry dętej 
z OSP w  Kępicach. Spotkanie zakończyło się 
wspólnym biesiadowaniem i zabawą taneczną.

Tomasz Włodkowski

50 lat OSP Wrząca w Gminie Kobylnica
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Zdarzyło mi się już o polskim wymiarze 
sprawiedliwości na tych łamach, słów 
mało pochlebnych kilka napisać. 
Polska Temida jednak ma manierę 
hollywoodzkiej aktoreczki i widać lubi 
aby o niej mówiono i to nieważne, 
źle czy dobrze. Nic to, że notowania 
społecznej akceptacji sądów, lecą na 
łeb na szyję a zaufanie do wymiaru 
prawa deklaruje tylko 37% Polaków. 
Taka ocena społeczna wiąże się 
w wielu przypadkach z arogancją 

zarówno sędziów jak i urzędników sądowych. Sądy nasze orzekając zbyt 
często o winie staruszki, która zjadła batona w supermarkecie, nie mają 
czasu zajmować się sferą prawdziwego kryminału i prawdziwej patologii. 
Jak więc budują swój autorytet polskie sądy? Nastała ostatnio moda, 
że przeróżnej maści gwiazdy, gwiazdeczki, tudzież popularne celebrytki 
dorabiają sobie do swoich dochodów pozwami przeciw wydawnictwom 
prasowym. Kilka procesów i tysiące złotych zadośćuczynienia wygrała już 
Edyta Górniak. Na kpinę zakrawa jednak fakt, kiedy polskie aktoreczki bez 
żenady paradują po zagranicznych plażach demonstrując swe wdzięki, a 
w Polsce karze się wydawnictwa prasowe za drukowanie zdjęć zrobionych 
w publicznym przecież miejscu i publicznym przecież osobom. Tak zarobiła 
swoje 75 tysięcy Anna Mucha oraz Małgorzata Kożuchowska, której cycki 
sąd wycenił tylko na 40 tysięcy złotych. Dlaczego Grecy mogą się ślinić 
publicznie nad biustem pani Małgorzaty, a jej rodakom nie wolno nawet 
nad gazetą? Dlaczego biust Muchy wyceniono wyżej? Ja się nie zgadzam 
ale Sąd Najwyższy potwierdzić to raczył własnym autorytetem. Na kpinę 
jednak, z dostojnej pani Temidy, zakrawa zwycięskie pozwanie przed jej 

oblicze wydawcy jednej z gazet przez Dorotę „Dodę” Robczewską. Sąd 
wysoki rozstrzygał z całą powagą czy zdjęcie, na którym widać nagie łono 
artystki mówi prawdę czy nie. Sąd nie badając autentyczności zdjęcia, nie 
zaglądając nawet pod kieckę uznał, że „Doda” ma godność, cześć i majtki 
i wycenił to wszystko razem na 25 tysięcy złotych. Współczuję sądowi 
kłopotu, wszak kiedyś aby zobaczyć pośladki należało ściągnąć majtki, 
dziś żeby zobaczyć majtki trzeba rozciągnąć pośladki. Dość jednak tego 
kabaretu. W austriackim Sankt Poelten sąd w trwającym 4 dni procesie 
bez udziału ofiary, skazał zbrodniarza, który przez ćwierć wieku niewolił i 
gwałcił własną córkę, mordercę własnego wnuko - syna. W każdym chyba 
polskim sądzie czytanie aktu oskarżenia zajęłoby miesiąc, a kilkaset 
tomów akt każdy sędzia przeglądałby latami. Ofiarę na pewno dobiliby, 
przynajmniej psychicznie adwokaci oraz dziennikarze sądowi, pytaniami 
o wspomnienia z przeżytych z tatusiem chwil.
Jak jednak, lud prosty ma poważać i szanować sądy polskie kiedy 
najznamienitsi mają ich wyroki i prawomocne orzeczenia w głębokim 
poważaniu. Jeśli uchodzi profesorom z IPN podważanie prawomocnych 
wyroków sądowych i nazywanie agentami SB najznamienitszych obywateli 
Najjaśniejszej. Jeśli nie szanują oni wydanych wcześniej decyzji własnej 
firmy, a Prezydent RP ludzi tych honoruje wysokimi odznaczeniami 
państwowymi, to przyznać trzeba, że brak szacunku idzie naprawdę z 
góry. Ten swoisty konkurs plucia i nagradzania za opluwanie, stał się 
ulubioną zabawą niektórych polityków. Tymczasem jakby nie patrzeć, 
posługując się przy tym kwiecistą mową pani minister Elżbiety Jakubiak 
trzeba powiedzieć, że Wałęsie status pokrzywdzonego „należy się jak psu 
zupa”. Grecka Temida, oprócz miecza i wagi, miała jeszcze róg obfitości. 
Nasza nie dość że biedna, to jeszcze podgląda niegrzecznie kogo jej 
sądzić przyszło. Za to miecze, jak Jagiełło pod Grunwaldem, dostała dwa: 
jeden tępy dla możnych i ostry jak brzytew dla maluczkich.

Tadeusz Gawlik (tadgaw@wp.pl)

Bajka o frywolnej Temidzie

Chcesz by� niezale�ny finansowo?  
Poczu� si� bezpiecznie zawodowo? 

ZG�O� SI� NA 30 GODZINNE 
DARMOWE KURSY Z ZAKRESU EKONOMII 

SPO�ECZNEJ
TO LEK NA BEZROBOCIE 

Dzi�ki nim dowiesz si�:
• Jak rozpocz�� dzia�alno��
• Co to jest spó�dzielnia socjalna i stowarzyszenie 
• Jak pisa� projekty 
• Jak napisa� dobry biznesplan 

Ka�dy uczestnik otrzyma certyfikat umo�liwiaj�cy
ubieganie si� o dofinansowanie na rozpocz�cie

dzia�alno�ci gospodarczej z Urz�du Pracy 
Nasi doradcy zawodowi pomog� Ci obra� w�a�ciwy kierunek 
Zapewniamy catering i zwrot kosztów dojazdu 

Liczba miejsc ograniczona 

Powiatowa Spó�dzielnia Socjalna w Kwakowie 
Kwakowo 76-251 ul S�upska 16/3 
Tel. 0597205083   KOM. 0721605792 

Rada Powiatu Słupskiego uchwaliła na sesji w dniu 28 kwietnia regulamin 
przyznawania stypendiów motywacyjnych dla uczniów klas pierwszych szkół 
ponadgimnazjalnych, dla których organem prowadzącym jest powiat słupski.  
Oznacza to, że każdy uczeń klasy pierwszej trzech powiatowych szkół: 
Zespołu Szkół Agrotechnicznych im. Władysława Reymonta w Słupsku, Liceum 
Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Ustce i Zespołu Szkół Technicznych 
w Ustce, w roku szkolnym 2009/2010, niezależnie skąd pochodzi – ze Słupska czy 
powiatu słupskiego, jeżeli podejmie naukę w tych szkołach, będzie uczęszczał 
na zajęcia i na koniec pierwszego semestru osiągnie średnią ocen w liceum i 
technikach 3,5, w szkołach zawodowych 3,0, w drugim semestrze otrzyma 
stypendium w wysokości 100 zł miesięcznie, które będzie mógł łączyć z innymi 
stypendiami. Stypendium takie będzie otrzymywał maksymalnie przez 6 miesięcy. 
Przyznawaniem uczniom stypendiów zajmą się dyrektorzy szkół, po zapoznaniu 
się z opinią Szkolnej Komisji Stypendialnej, którą sami powołają. Stypendia będą 
wypłacane do dnia 15 każdego miesiąca w formie gotówkowej lub przelewem 
na wskazany rachunek bankowy. Ponadgimnazjalne szkoły powiatu słupskiego 
przygotowały dla uczniów w klasach pierwszych w roku szkolnym 2009/2010 ponad 
650 miejsc, gdyby zatem wszyscy pierwszoklasiści spełnili warunki regulaminu 
na otrzymanie stypendium w II semestrze, to powiat musiałby wyasygnować z 
własnych środków tylko na tej jeden rodzaj stypendiów blisko 400 tys. zł. I powiat 
słupski jest na to przygotowany.

Stypendia dla uczniów 
klas pierwszych szkół 
ponadgimnazjalnych
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24-25.04.2009 w hali sportowo-widowiskowej 
w Kobylnicy odbył się OGÓLNOPOLSKI 
FESTIWAL PIOSENKI I TAŃCA  KWAKOWO 
2009 zorganizowany przez Szkołę Podstawową 
im. Polskich Olimpijczyków w Kwakowie i Gminny 
Ośrodek Kultury w Kobylnicy. Patronat nad festiwalem 
objęli: Wójt Gminy Kobylnica, Starosta Powiatu 
Słupskiego i Marszałek Województwa Pomorskiego. 
W imprezie wzięła udział rekordowa liczba 1116 
uczestników. Pierwszego dnia festiwalu w kategorii 
PIOSENKA zaprezentowało się 48 solistów, 7 duetów 
i 15 zespołów wokalnych. Każdy uczestnik wykonał 
jeden utwór przy akompaniamencie własnym lub pół 
playbacku. Podczas drugiego dnia festiwalu mogliśmy 
podziwiać występy taneczne aż 66 zespołów z całej 
Polski. W bloku TAŃCA zespoły zaprezentowały 
się między innymi w stylu hip-hop, disco dance, 
tańcu współczesnym, miniaturze tanecznej i 
innych formach. Poczynania uczestników oceniało 
profesjonalne jury między innymi choreografowie i 
tancerze ze słynnego programu telewizyjnego YOU 
CAN DANCE. Zwycięzcy otrzymali nagrody w postaci 
kryształowych statuetek, pucharów oraz sprzętu 
RTV, które zostały ufundowane przez Wójta Gminy 
Kobylnica, Starostę Powiatu Słupskiego, Marszałka 
Województwa Pomorskiego i organizatorów. Impreza 
od wielu lat cieszy się wielkim zainteresowaniem 
wśród dzieci i młodzieży ze szkół podstawowych, 
gimnazjalnych i ponad gimnazjalnych, z placówek 
pracy pozaszkolnej, domów kultury, klubów i świetlic. 
Od 9 lat Festiwal ciągle się rozwija, przez ostatnie 6 lat 
był imprezą o zasięgu wojewódzkim, w tym roku już po 
raz drugi ogólnopolskim. Renomowany Festiwal jest 
największą tego typu imprezą w Polsce północnej. 
Młodzi ludzie uczestnicząc w naszej imprezie 
mają szansę na rozwój i zaprezentowanie swoich 
talentów. W tym roku najlepsi tancerze otrzymali 
nominacje do wzięcia udziału w największym tego 
typu w kraju - Kieleckim Festiwalu Kultury. Jurorzy, 
instruktorzy, obserwatorzy oraz uczestnicy nadsyłają 
liczne podziękowania za wzorowo zorganizowaną 
imprezę, która z roku na rok umacnia swoją pozycję 
w rankingu najlepszych i najbardziej popularnych 
imprez kulturalnych w Polsce.   Chcielibyśmy również 
podziękować wszystkim naszym sponsorom: firmie 
REAL, OBI, FLAIR POLAND, BANK SPÓŁDZIELCZY 
W SŁAWNIE, CPN, ADKONIS – FERMA KUR. 
Poniżej lista zwycięzców:
1 dzień festiwalu PIOSENKA:
GRAND PRIX: ADAM BRUSZNICKI (MDK Gdynia) 
KATEGORIA: SOLIŚCI do 8 lat
I miejsce: WIKTORIA NNAKA (Pałac Młodzieży 
Szczecin)
KATEGORIA: SOLIŚCI 9-12 lat
I miejsce: MICHELLE STELMACH (MDK Lębork)
KATEGORIA: SOLIŚCI 13-15 lat
I miejsce: ADAM BRUSZNICKI (MDK Gdynia)
KATEGORIA: SOLIŚCI powyżej 16 lat
I miejsce: MACIEJ BREJECKI (LO im. Pierwszej 
Armii WP w Strzelnie) 
KATEGORIA: DUETY dzieci młodsze
I miejsce: MICHELLE STELMACH, MONIKA 
DOPIERAŁA (MDK Lębork)
KATEGORIA: DUETY dzieci starsze
I miejsc: ALEKSANDRA AFANASJEW, KRZYSZTOF 
KOSIOREK (GOK w Głobinie)
KATEGORIA: ZESPOŁY WOKALNE 9-12 lat
I miejsce: MARZENIE (MDK Słupsk i SP nr 2 w 
Słupsku)

OGÓLNOPOLSKI FESTIWAL PIOSENKI I TAŃCA  KWAKOWO 2009
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KATEGORIA: ZESPOŁY WOKALNE 13-15 lat
I miejsce: WOLNE ŻARTY (MDK Lębork)
KATEGORIA: ZESPOŁY WOKALNE powyżej 16 lat
I miejsce: ECHELLE (DK Ustka) 
NAGRODY DLA INSTRUKTORÓW: Urszula Tamulis, 
Karina Marszałek, Marian Walentynowicz, Łukasz 
Cysewski
nagrody rzeczowe ufundowane przez Wójta 
Gminy Kobylnica, Starostę Powiatu Słupskiego, 
Organizatorów i Pomysłodawcy Festiwalu otrzymali:
Katarzyna Pieróg (MDK Gdynia); Duet Aleksandra 
Afanasjew i Krzysztof Kosiorek ( GOK Gminy Słupsk 
w Głobinie); Duet Wolne Żarty (MDK Lębork) i Mini-
Muszelki (DK Ustka)
2 dzień festiwalu TANIEC:
GRAND PRIX : TRANS i MINI TRANS (MOK 
Międzyrzecz/ k Gorzowa Wielkopolskiego). 
Nagrody za 1 miejsca w postaci statuetek 
kryształowych ufundował MARSZAŁEK 
WOJEWÓDZTWA POMORSKIEGO 
KATEGORIA: DISCO DANCE do 11 lat
I miejsce: TRANS MINI ( MOK Międzyrzecz)
KATEGORIA: DISCO DANCE 12-15 lat
I miejsce: RYTM I (SP nr 2 Kościerzyna)
KATEGORIA: DISCO DANCE powyżej 16 lat
I miejsce: RYTM (SP nr 2 Kościerzyna)
KATEGORIA: HIP HOP do 11 lat
I miejsce: EXPRESS (Klub Taneczny Świat Tańca 
Wejherowo)
KATEGORIA: HIP HOP 12-15 lat
I miejsce: CARMEN (Klub Taneczny Świat Tańca 
Wejherowo)
KATEGORIA: HIP HOP powyżej 16 lat
I miejsce: I miejsce: RYTM (SP nr 2 Kościerzyna)
KATEGORIA: TANIEC WSPÓŁCZESNY dzieci 
młodsze
I miejsce: SPINKI 2 (MOSiR Rumia)
KATEGORIA: TANIEC WSPÓŁCZESNY dzieci 
starsze
I miejsce: SPIN (MOSiR Rumia)
KATEGORIA: MINIATURA TANECZNA do 11 lat
I miejsce: IMPULS (Pałac Młodzieży Szczecin)
KATEGORIA: MINIATURA TANECZNA 12-15 lat
I miejsce: RAPSODIA (Publiczne Gimnazjum nr 2 
Żukowo)
KATEGORIA: MINIATURA TANECZNA powyżej 16 
lat
I miejsce: EWENEMENT (Pałac Młodzieży 
Szczecin)
KATEGORIA: INNE FORMY do 11 lat
I miejsce: TRANS MINI (MOK Międzyrzecz)
KATEGORIA: INNE FORMY 12-15 lat:
I miejsce: RAPSODIA (Publiczne Gimnazjum nr 2 
Żukowo)
KATEGORIA: INNE FORMY powyżej 16 lat
I miejsce: TRANS (MOK Międzyrzecz)
NAGRODY DLA INSTRUKTORÓW: Anna 
Bubnowska, Beata Stoppa, Renata Urbanik-Siwiec, 
Anna Pietruszewska i Katarzyna Sawicka.
nagrody rzeczowe ufundowane przez Wójta 
Gminy Kobylnica, Starostę Powiatu Słupskiego, 
Organizatorów i Pomysłodawcy Festiwalu otrzymali:
TRANS MINI (MOK Międzyrzecz), EFEKT JUNIORZY 
(Pałac Młodzieży Szczecin), MAŁA RAPSODIA (SP 
w Żukowie), LALECZKI (Klub Taneczny Świat Tańca 
Wejherowo). 

Sebastian Chancewicz
nauczyciel SP Kwakowo
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Na terenie kompleksu sportowego „Orlik” w Kwakowie odbyła się 23 maja Wojewódzka Inauguracja 
Dni Olimpijczyka w województwie pomorskim. W uroczystościach udział wzięli: Poseł na Sejm RP 
Zbigniew Konwiński, Zastępca Dyrektora Departamentu Kultury, Sportu i Turystyki Województwa 
Pomorskiego Maciej Kowalczuk, przedstawiciel PKOL Elżbieta Kwiatkowska, Przewodniczący 
Rady Powiatu Ryszard Stus, Starosta Słupski Sławomir Ziemianowicz, wicestarosta Andrzej Bury, 
członkowie Zarządu Powiatu Marian Jarząbek i Ryszard Nosko oraz władze samorządowe Gminy 
Kobylnica z Wójtem Leszkiem Kulińskim na czele.
Przy pochmurnej pogodzie ale za to przy licznie zgromadzonej publiczności na  „Orliku” w Kwakowie odbyła 
się Wojewódzka Inauguracja Dni Olimpijczyka, połączona z VIII Biegiem Olimpijskim, na którą przybyli polscy 
olimpijczycy: oszczepniczka Barbara Madejczyk,  badmintonistka Kamila Augustyn, maratończyk Jan Huruk, 
pięściarze Kazimierz Adach i Jan Dydak, siatkarz Romuald Rasiak, pięcioboista nowoczesny Dariusz Goździak, 
szermierz Lech Koziejowski, kajakarz Marek Łbik, piłkarze Lesław Ćmikiewicz i Jerzy Kraska. Podczas 
oficjalnej ceremonii na maszt wciągnięta została flaga PKOL, zapalony znicz oraz odczytany Apel Olimpijski. 
Zamysłem organizacji Dni Olimpijczyka w Kobylnicy jest propagowanie idei olimpijskich wśród młodzieży, 
a rywalizacja sportowa powinna toczyć się w duchu fair play i służyć promowaniu „sportowych zachowań” 
w życiu codziennym – powiedział Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński w swoim wystąpieniu otwierając 
wojewódzką inaugurację. - Jestem pod wrażeniem zarówno organizacji imprezy, jak również bazy sportowej, 
jaką dysponuje Gmina Kobylnica – mówił Maciej Kowalczuk wręczając Wójtowi Leszkowi Kulińskiemu list 
gratulacyjny od Marszałka Województwa Pomorskiego Jana Kozłowskiego za zdobycie Oskara Sportowego  
Gminess 2008. Inaugurację zakończył pokaz taneczny w wykonaniu dzieci z  zespołu „Living for dance oraz 
uczennic klasyII SP Kwakowo.                TW

Przyjaciele 
Biegu 

• Polski Komitet Olimpijski 
▪ Ministerstwo Sportu i turystyki
• Urząd Marszałkowski Województwa 
Pomorskiego 
• Starostwo Powiatowe w Słupsku 
• Gmina Kobylnica
• Gminny Ośrodek Kultury w Kobylnicy 
• Szkoła Podstawowa w Kwakowie
▪ Rada Główna LZS w Warszawie

▪ STRABAG  sponsor generalny 
• Zakład Poligraficzny „GRAWIPOL” w Słupsku 
– Grażyna Zblewska
▪ Nestle Polska SA
▪ Centrum Handlowe „Real” w Kobylnicy 
• Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowe 
„PLASMET” w Widzinie – Jan Czechowicz
▪ Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjno-
Drogowych Krężel w Kobylnicy
▪ Wodociągi Słupsk
▪ Zakład Ogólnobudowlany w Kończewie 
– Zygmunt Wysocki
▪ Bank Spółdzielczy w Sławnie
• Gospodarstwo Rolne Anny i Józefa 
Gawrychów z Widzina 
• „JANTAR” Spółka z o.o. w Słupsku 
• Gospodarstwo Rolne w Kobylnicy – Paweł 
Finke 
▪ Business Mobility Internatinal Polska 
– Tomasz sikora
• „POWER SPORT” w Słupsku – Krzysztof 
Kierzkowski 
• „Alter” – Janusz Czernichowski, Janusz 
Wasiak 
• Zakład Ogólnobudowlany w Kończewie 
– Zygmunt Wysocki 
• Przedsiębiorstwo Wyrobów Metalowych w 
Kobylnicy – Ryszard Seemann 
• Usługi Transportowo-Przewozowe w Słupsku 
– Wojciech Gąbarczyk 
• ERGO HESTIA w Słupsku – Dyrektor 
Oddziału Jerzy Czarnecki 
• Restauracja „Staromiejska” w Słupsku 
– Bożena Hołowienko 
• Broker Ubezpieczeniowy – Paweł 
Nakoneczny 
• Firma „SCAWIN” – Dariusz Skrzyński 
• „TANIX” w Kobylnicy – Sławomir Maciejewski
▪ Zakład Mechaniki Pojazdowej Kucharscy w 
Kobylnicy 
• Ochotnicza Straż Pożarna Lubuń 
• Gospodarstwo Ogrodnicze w Bolesławicach 
– Krystyna i Marian Jarząbek

WOJEWÓDZKA INAUGURACJA 
DNI OLIMPIJCZYKA

Jerzy Kraska i Lesław Ćmikiewicz ze złotej drużyny Kazimierza Górskiego, która  podczas olimpiady w 
1972 r w Monachium wywalczyła złoty medal byli gośćmi Zespołu Szkół Samorządowych w Sycewicach. 
W spotkaniu z olimpijczykami udział wzięli uczniowie z Sycewic oraz pozostałych szkół z Gminy Kobylnica. 
Goście z zainteresowaniem obejrzeli pokaz żonglerki piłką w wykonaniu najmłodszych piłkarzy i piłkarek z 
SP w Sycewicach, szkolonych 
wprawną ręką trenera Ryszarda 
Hendryka. Odpowiadali też na 
szereg pytań zadawanych przez 
młodzież przedstawiając swoją 
drogę do kariery. Najwięcej 
zainteresowania wzbudziły 
puszczone w obieg medale 
olimpijskie. Na koniec spotkania 
olimpijczycy na ręce trenera 
Ryszarda Hendryka przekazali 
piłki z podpisami zawodników ze 
słynnej drużyny „Górskiego” oraz 
pamiątkowe zdjęcia i plakaty. 

TW

„Orły Górskiego” na spotkaniu w 
Sycewicach
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Na starcie w Kwakowie stanęło blisko 
1400 uczestników. To rekord imprezy, 
która odbyła się w ramach Wojewódzkiej 
Inauguracji Dni Olimpijczyka w Kobylnicy. 
Wśród uczestników znani olimpijczycy 
i słupscy sportowcy. Nie zabrakło też 
polityków, przedstawicieli samorządów, 
władz wojewódzkich i powiatowych. 
Jednak najliczniej dopisała młodzież. 
Przy dźwiękach hymnu narodowego i 
olimpijskiego zapalono znicz i wciągnięto 
flagę olimpijską na maszt. Sygnał do biegu 
dał Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński
Od ośmiu lat „Bieg Olimpijski” pod patronatem 
PKOL, Urzędu Marszałkowskiego, Starosty 
Powiatu Słupskiego i Wójta Gminy Kobylnica 
organizowany przez Szkołę Podstawową 
im. Polskich Olimpijczyków, Uczniowski 
Klub Sportowy „Olimpijczyk” i Gminny 
Ośrodek Kultury w Kobylnicy gromadzi 
na starcie bez względu na wiek i płeć 
pasjonatów biegu, dla których niestraszny 
jest dystans ponad 5 kilometrów. W tej 
rywalizacji nie prowadzi się klasyfikacji 
indywidualnej ani nie liczy się czasów, liczy 
się przede wszystkim uczestnictwo. Na 
tych, którzy ukończyli bieg czekały dyplomy, 
smakowita grochówka, napoje i nagrody do 
wylosowania ufundowane przez „Przyjaciół 
Biegu”, a wśród nich osiem znakomitych 
rowerów. Na starcie stanęli znani sportowcy-
olimpijczycy. Uczestnicy biegu wysoko 
ocenili organizację tej wspaniałej masowej 
imprezy. Jak stwierdził jeden z olimpijczyków 
Marek Łbik - „organizacja i frekwencja na 
olimpijskie złoto”. Najszybszym biegaczem 
okazał się Piotr Mikołajczak z Racot (woj. 
Wielkopolskie)  Za ten wyczyn otrzymał 
okazały puchar Polskiego Komitetu 
Olimpijskiego  Sprawozdawcą biegu był 
Władysław Dykty z GOK w Kobylnicy. 
Organizatorzy dziękują sponsorom za 
cenne nagrody, funkcjonariuszom z 
Miejskiej Komendy Policji w Słupsku i Straży 
Gminnej w Kobylnicy za zabezpieczenie 
trasy i pilnowanie porządku, strażakom 
z OSP Lubuń za logistykę biegu oraz 
wszystkim pracownikom i społecznikom za 
pomoc w organizacji imprezy.       TW

VIII BIEG OLIMPIJSKI 
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16. kwietnia w Zespole Szkół Samorządowych  w Sycewicach odbył się 32. Powiatowy Turniej 
Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym. Do udziału w turnieju zgłosiły się zwycięskie drużyny eliminacji 
gminnych to jest  8 drużyn ze szkół podstawowych i 7 z gimnazjów. Zawodnicy  mieli za zadanie 
napisanie testu z zakresu wiedzy o ruchu drogowym i udzielaniu pierwszej pomocy oraz pokonanie 
trasy i toru przeszkód w Miasteczku Ruchu Drogowego. Wszyscy młodzi rowerzyści wykazali się 
dużą wiedzą teoretyczną jak i sporą sprawnością w jeździe rowerem. Różnice między drużynami 
w klasyfikacji końcowej były niewielkie, zaledwie jedno lub 
kilkupunktowe. Wśród Szkół Podstawowych zwyciężyła 
SP w Pobłociu, wyprzedzając SP w Kępicach. Na III 
miejscu dopiero obrońcy tytułu z roku ubiegłego – SP w 
Sycewicach. Wśród gimnazjów na I miejscu Jezierzyce, 
które wyprzedziło Kobylnicę i Główczyce. Indywidualnie 
spośród zawodników ze szkół podstawowych I miejsce 
zdobył Patryk Sieradzki z Kępic przed Michałem Poszke 
z Sycewic i Bartoszem Chruścielem z Pobłocia. Wśród 
gimnazjalistów najwięcej punktów zdobył Tomasz Biel z 
Jezierzyc. Wyprzedził on Tomasza Kwietnia z Główczyc 
i Bartosza Czupryniaka z Kobylnicy.  Najlepsze drużyny 
wyróżnione zostały dyplomami, pucharami i upominkami.

 Mirosław Gintrowicz (Sycewice)

Blisko 300 osób uczestniczyło w Wiosennym Biegu  na Orientację 
– Łosino 2009. Trasa wiodła leśnymi duktami Doliny Słupi w Gminie 
Kobylnica w okolicy Łosina. W biegu uczestniczyły dzieci i młodzież 
ze Słupska, Ustki i Gminy Kobylnica, studenci z Akademii Pomorskiej 
w Słupsku oraz dorośli. Młodsi uczestnicy mieli do pokonania około 
6 km. Ich starsi koledzy i koleżanki o 4 km więcej. Na trasie wszyscy 
musieli odnaleźć punkty kontrolne 
Marsze na orientację w Gminie Kobylnica to już wieloletnia tradycja 
ciesząca się dużą popularnością. Dla wielu dzieci to jedyna forma ruchu 
poza szkołą. Nie każdy przecież gra w siatkówkę czy koszykówkę, dlatego 
na starcie licznie zgromadziła się młodzież z szkół podstawowych, 
gimnazjów, studenci, dorośli, a nawet całe rodziny. Nie zabrakło też 
uczestników z Uniwersytetu III Wieku. Piękna słoneczna pogoda sprzyjała 
uczestnikom biegu przez całą trasę. Na mecie czekało na wszystkich 
ognisko, kiełbaski i napoje, a na zwycięzców  puchary i nagrody. I miejsce 
wśród najmłodszych uczestników (dzieci do lat 9 z opiekunem) zdobyła IV 
b z SP nr 2 w Ustce. II miejsce IV b z SP w Kobylnicy, a trzecie IV a również 
z Kobylnicy.  I miejsce w kategorii szkół podstawowych (klasy V i VI)  wśród 
chłopców zdobyła ekipa z Kobylnicy w składzie Graś Mariusz i Nowak 
Patryk. Wśród dziewcząt I miejsce zajęła drużyna również z Kobylnicy: 
Zuzanna Patkowska, Aleksandra Sobczuk, Aleksandra Bartosik, Marta 
Dominiuk. W kategorii gimnazjum triumfowali uczniowie z kobylnickiego 
gimnazjum. Wśród chłopców I miejsce zdobyli Zawada Daniel i Kamiński 
Patryk, a wśród dziewcząt Agata Rosołek i Agnieszka Przyborek. W 
kategorii indywidualnej zwycięzcą został Krzysztof Tołoczko z Kruszyny. 
Drużynowo w kategorii szkół podstawowych I miejsce przypadło SP z 
Kobylnicy, II SP nr II w Ustce, a III SP w Kwakowie. W kategorii gimnazjów 
zwyciężyło Gimnazjum w Kobylnicy przed Gimnazjum nr IV w Słupsku. 
Emocje związane z biegiem sięgnęły zenitu podczas wręczania nagród.   
Najtrudniej było nam znaleźć 5 punkt kontrolny - mówili uczniowie z SP nr 
2 w Ustce Kamil Malczewski i Mikołaj Foksiński, którzy zajęli III miejsce. 
- Był kawałek dalej, niż pokazywała mapa. Na szukaniu straciliśmy około 
10 minut, ale znaleźliśmy. Zawody bardzo sprawnie sędziowali Joanna 
Ploch, Anna Kasprzak, Ireneusz Litwin i Tadeusz Ploch. Organizatorzy: 
Gmina Kobylnica, Gminny Ośrodek Kultury w Kobylnicy, Stowarzyszenie 
Proekologiczne „Słupia” w Słupsku, Park Krajobrazowy Dolina Słupi oraz 
Nadleśnictwo Leśny Dwór dziękują  Okręgowemu Zrzeszeniu LZS w 
Słupsku za wsparcie imprezy,  uczestnikom za udział, a  strażakom z OSP 
w Lubuniu za pomoc w jej organizacji.     TW

Zapraszamy na półkolonie, których 
organizatorem jest IPT spółka z o. o. w Kobylnicy 
k/Słupska. Uczestniczyć mogą dzieci w wieku 
od 7 do 10 lat. Oferujemy atrakcyjny program 
dostosowany do wieku dzieci, wykwalifikowaną 
kadrę: trenerów i instruktorów. Dzieci na 
półkoloniach będą  uczestniczyć w grach i 
zabawach interakcyjnych rozbudzających ich 
kreatywność, poznają różnorodne techniki 
teatralne i plastyczne, przygotują własne 
przedstawienie teatralne, będą uczestniczyć 
w atrakcyjnych wycieczkach. Całkowity koszt 
półkolonii wynosi 600 zł (10 dni).  Cena półkolonii 
zawiera: dwa posiłki w ciągu dnia, napoje, 
materiały do zajęć plastyczno – teatralnych, 
ubezpieczenie. Zajęcia będą odbywały się od 
poniedziałku do piątku od godz. 7:30 –16:30. 
I turnus od 6.VII.09 do 17.VII.09, II turnus od 
20.VII.09 d031.VII.09, III turnus od 3.VIII do14.
VIII.09. Kontakt  0 59 848 24 60.

WIOSENNE BIEGI NA ORIENTACJĘ – ŁOSINO 2009

WAKACJE Z WYOBRAŹNIĄ 32. Powiatowy Turniej Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym w Sycewicach



Kurier Sołecki • Maj 2009 13

● Jest Pan na co dzień nauczycielem 
akademickim Akademii Pomorskiej w Słupsku 
i Akademii Humanistyczno – Ekonomicznej 
w Łodzi., Przewodniczy Pan też Radzie 
Nadzorczej Spółki „Wodociągi Słupsk”. Co 
Pana wiąże z Gminą Kobylnica? 
- Z Gminą łączą mnie sprawy zawodowe i 
sentymentalne Poza wykładami dla studentów 
jakie prowadzę w kobylnickiej filii Akademii 
Humanistyczno – Ekonomicznej w Łodzi 
wspólnie z Waszą Gminą realizujemy w 
ramach Funduszu Spójności projekt programu 
gospodarki wodno-ściekowej w rejonie 
Słupska. Jest to duże przedsięwzięcie mające 
dostosować gospodarkę wodno-ściekową 
Gminy Kobylnica do wymagań środowiskowych 

WYWIAD Z PAWŁEM KASPRZYKIEM
DOKTOREM NAUK HUMANISTYCZNYCH 
W ZAKRESIE FILOZOFII I SOCJOLOGII

Polski i Unii Europejskiej. Przez cztery lata 
uczyłem też młodzież gimnazjalną w Kobylnicy 
przedmiotu kształcenie obywatelskie w szkole 
samorządowej. Z uczniami tego gimnazjum 
do dziś utrzymuję znajomość na witrynie 
internetowej „Nasza klasa” mimo że wielu z 
nich jest poza granicami kraju. Będąc radnym 
Sejmiku Województwa Pomorskiego pomogłem 
pozyskać Gminie dodatkowe środki finansowe 
około pięciu milionów złotych na budowę hali 
sportowej. W gminie Kobylnica mieszka również 
mój syn.
● Kandyduje Pan z ramienia Socjaldemokracji 
Polskiej „Porozumienie dla przyszłości” 
do Euro parlamentu z listy nr 7 poz. 2. 
Jakie ma Pan doświadczenie w pracach 
parlamentarnych?
- Dość spore. Byłem posłem RP II kadencji. 
Zabiegałem o wiele spraw z dużym 
powodzeniem. Mogę poszczycić się 
wprowadzeniem do konstytucji 2 artykułów 71 i 
78 dotyczącym kierowania się polityką państwa 
dobrem wobec rodziny oraz wprowadzeniem 
możliwości odwołania się od każdej decyzji 
administracyjnej i orzeczenia sądowego. Zapis 
ten spowodował powstanie całego systemu 
sądów administracyjnych. 
● Co chce Pan osiągnąć w Euro 
parlamencie? 
- Główne zadnie dla mnie i polskich euro 
parlamentarzystów to skrócenie procedur w 
pozyskiwaniu środków unijnych, właściwy  
monitoring oraz dbałość w ich rozliczeniu. Nasza 
polska procedura jest 5 stopniowa: Powiat 
– Sejmik – Ministerstwo Rozwoju Regionalnego 
– Ambasada w Brukseli – Komisja. Duńska 
tylko 2 stopniowa: Powiat – Komisje w Brukseli. 

Trzy szczeble są niepotrzebne. Dziś obraz 
Duńczyka w Brukseli jest taki: biegnie wiking w 
hełmie z barwami Danii w jednym ręku trzyma 
nóż a w drugim widelec, po to by szybko coś 
z europejskiego tortu wykroić  zanim inni złożą 
wnioski. My dostajemy środki po wakacjach, a 
oni na przełomie I i II kwartału. Mają też czas 
na racjonalne wydatki, a my wydajamy na 
łapu capu, aby przed końcem roku zdążyć. 
Tak być nie powinno. Powinniśmy brać wzór 
z najlepszych. Druga sprawa to nic o nas bez 
nas! Żadnego outsourcingu – bez jakiejkolwiek 
debaty publicznej. Nie może być tak, że 
urzędnik w Brukseli decydować będzie o losach 
polskich stoczni, o nic nas nie pytając. Bruksela 
nie może u nas tworzyć nowych obszarów 
biedy! Państwo ma przejąć rolę inwestora 
dysponującego kapitałem wysokiego ryzyka 
– po wyprowadzeniu na prostą i urynkowieniu 
– sprywatyzować. Żadnego terroru ze strony 
Unii. Trzecia ważna sprawa to niższe podatki. 
Mniej regulacji prawnych; otwarte rynki pracy, 
należycie opłacana siła robocza europejczyków. 
Mniejsze, ale bezpieczniejsze miasto a nie 
aglomeracje bez perspektyw, ze slumsami;  
rewitalizacje lokalnych i regionalnych cudów 
natury i osobliwości, a nie globalnych molochów; 
woda czysta, trawa zielona, natura chroniona; 
stabilny system ubezpieczeń i ochrony zdrowia, 
państwowe szkolnictwo – oto Europa moich i 
myślę, że wszystkich marzeń.
● A co dla regionu i Gminy?
- Dokończenie programu gospodarki wodno – 
ściekowej, pozyskanie środków na modernizację 
dróg i strefy ekonomicznej w rejonie Słupska 
oraz dalszych środków na rewitalizację Ustki.
Dziękuję za rozmowę i życzę powodzenia. TW

Po raz VII odbył się w słupskim teatrze lalek „Tęcza” Przegląd  Przedstawień Baśniowych Świetlic pt: ”Mądrość 
ludowa w baśniach polskich”. Celem tego przeglądu było zapoznanie z baśnią i legendą jako gatunkiem 
literackim, propagowanie form teatralnych, stworzenie dzieciom możliwości wszechstronnego rozwoju 
artystycznego oraz wzbudzenie zainteresowania polską kulturą ludową. Organizatorem  wydarzenia byli 
nauczyciele ze Szkoły Podstawowej nr 7 w Słupsku przy współudziale aktorów z teatru „Tęcza”. Dzieci z klasy 
II i III SP w Sycewicach pod kierunkiem wychowawcy świetlicy Magdaleny Żywickiej i logopedy Moniki Marczuk 
przygotowały przedstawienie pt: ”Ostatnie  godziny Czarnoksiężnika Twardowskiego” według scenariusza Ewy 
Knap. Próby trwały około miesiąca. Panie wspólnie z dziećmi i ich rodzicami postarały się o ciekawe stroje 
dla uczestników przedstawienia, oryginalne rekwizyty i podkład muzyczny. Kilka dni przed konkursem odbyła 
się próba generalna na deskach teatru. W przeglądzie uczestniczyło 6 szkół. Trud się opłacił! Uczniowie z 
Sycewic zajęli zaszczytne II miejsce. Nagrodzeni aktorzy to: Kl. II (Michalina Pióro, Karolina Demidok, Patrycja 
Rozmiarek, Michał Brzozowski). Kl. III (Emilia Tokarska, Weronika Kalinowska, Konrad Bork, Konrad Cisło, 
Michał Wawrzeła, Krzysztof Zieliński, Mariusz Goyke), Równorzędnie z Przeglądem przedstawień odbył się 
konkurs plastyczny na ten sam temat. Nagrody specjalne (dyplomy, książki, smycze, długopisy z logo Słupsk) 
ufundowane przez organizatorów otrzymali: Barbara Czerwonka, Cezary Drozd, Patryk Rachwalski.

Monika Marczuk

”Mądrość ludowa w baśniach polskich”
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Nasz redakcyjny kolega Tadeusz Gawlik - 
bajkopisarz - 22 maja obchodził jubileusz 
60. urodzin. Naszemu drogiemu Jubilatowi 
życzymy wielu sukcesów w Jego twórczej 
pracy, zdrowia i wszelkiej pomyślności.

Wszystkiego Najlepszego Tadziu!

Koleżanki i koledzy z redakcji

Kronika towarzyska

9.05.2009r. w hali Międzyszkolnego Ośrodka 
Sportowego w Elblągu odbyły się VIII Otwarte 
Mistrzostwa Elbląga Dzieci i Młodzików im 
Czesława Misiuka w Judo 
Wystartowało aż 267 zawodników oraz zawodniczek 
z 14 klubów naszego regionu. Zawodnicy startowali w 
4 głównych kategoriach: dzieci, młodzicy, młodziczki 
oraz w klasyfikacji klubowej. Na tatami z dużym 
powodzeniem walczyli zawodnicy UKS „Orzeł” 
Kończewo zdobywając w I grupie wiekowej (dzieci 
urodzone w latach 1997 i młodsi) dwa złote medale 
oraz 1 złoty, jeden srebrny i trzy brązowe w II grupie 
(młodzicy i młodziczki urodzeni w latach 1995-1996). 
Atmosfera prawdziwej rywalizacji sportowej udzieliła 
się wszystkim zawodnikom podczas zawodów, 
a sami uczestnicy zaprezentowali bardzo dobre 
umiejętności oraz techniki judo. 
UKS „Orzeł” Kończewo reprezentowali w I grupie:
Paweł Janikiewicz  - 30kg - I miejsce i złoty medal
Kamil Osowski - 36kg - VII miejsce
Konrad Kwaśniewski  - 45kg - I miejsce i złoty medal
Norbert Katschke - 50kg - V miejsce.
W grupie II:
Monika Sikora - 40kg- I miejsce i złoty medal
Ewa Janikiewicz - 40kg - II miejsce i srebrny medal
Patrycja Osowska - 52kg - IV miejsce
Natalia Okońska + 63kg - III miejsce i brązowy 
medal
Wojciech Opala - 46kg - IV miejsce 
Patryk Roszak - 55kg - III miejsce i brązowy medal
Paweł Kur - 60kg - III miejsce i brązowy medal   TW

Dwa pierwsze miejsca wywalczyli młodzi 
zawodnicy Orła Kończewo w IX Turnieju 
Judo o Puchar Neptuna w Gdańsku. Paweł 
Janikiewicz zwyciężył w wadze do 32 kg, a 
Paweł Kur w wadze do 60 kg.
Organizatorem turnieju był UKS „Conrad” 
Gdańsk.   Zawodnicy i zawodniczki 
startowali w dwóch grupach wiekowych 
to jest dziecięcej  (rocznik 1996-1998) i 
w grupie młodzików i juniorów młodszych 
(rocznik 1993-1995). Judocy z Kończewa 
startowali tylko w grupie dziecięcej 
zajmując w poszczególnych wagach 
następujące miejsca: Paweł Janikiewicz 
(32kg) I miejsce i złoty medal, Kamil 
Osowski (35kg) IX miejsce, Wojciech Opala 
(42kg) IX miejsce, Konrad Kwaśniewski 
(46kg) IX miejsce, Norbert Katschke 
(50kg) III miejsce i brązowy medal, Patryk 
Roszak (55kg) II miejsce i srebrny medal, 
Paweł Kur (60kg) I miejsce i złoty medal. 
Szkoleniowcem młodych sportowców jest 
Dorota Barcikowska.

Red.

15 maja po raz XVII odbyła się w Słonowicach  Gminna Olimpiada Skrzatów w której udział wzięło pięć 
drużyn ze szkół podstawowych Gminy Kobylnica. Organizatorem zawodów była Szkoła Podstawowa 
im. Książąt Pomorskich w Słonowicach 
Tradycyjnie już jedną z ostatnich sportowych szkolnych imprez organizowanych w gminie Kobylnica jest 
Olimpiada Skrzatów w której udział biorą uczniowie z najmłodszych klas szkół podstawowych Gminy Kobylnica.  
W tym roku młodzi sportowcy mieli do pokonania 10 urozmaiconych konkurencji przygotowanych przez panią 
Iwonę Sikorę nauczycielkę ze Szkoły Podstawowej w Słonowicach – organizatora „Olimpiady Skrzatów”. W 
dobry nastrój zawodników i kibiców wprowadziła piosenka o sporcie w wykonaniu uczennic klasy IV Justyny 
Cichosz i Klaudii Janusz według aranżacji Pani Jolanty Majerowskiej.  Specyfiką Olimpiady Skrzatów jest fakt, 
że oprócz sprawności fizycznej zawodników liczy się także umiejętność szybkiego myślenia i zdecydowanego 
działania. Tego dnia jedno i drugie było wyraźnie po stronie młodych sportowców ze Słonowic. Z dziesięciu 
przeprowadzonych konkurencji byli najlepsi w pięciu. Jedynie w takich jak: ,,żabki”, ,,skacz z kółkiem”, ,, kto 
szuka ten znajdzie”, „wyścig powozów” i „taczki” musieli uznać wyższość swoich rówieśników z innych szkół. 
Pozwoliło im to z dużą przewagą wygrać XVII Olimpiadę Skrzatów. O pozostałych miejscach decydowała 
dogrywka w rezultacie której drugie i następne miejsca zajęły kolejno reprezentacje skrzatów z Sycewic, 
Kończewa, Kobylnicy i Kwakowa. Wszystkie drużyny otrzymały od Gminnego Ośrodka Kultury w Kobylnicy 
cenne nagrody w postaci sprzętu sportowego oraz encyklopedie ufundowane przez szkołę w Słonowicach. 
Pierwsze trzy zwycięskie drużyny otrzymały również okazałe puchary.  Skład zwycięskiej drużyny ze Słonowic 
tworzyli: Maja Staniszewska, Bartek Bojko, Weronika Bielańczuk, Krystian Wieruchowski, Weronika Słonimska 
i Kacper Gajewski.                  TW

Wrócili z medalami Najmłodsi na starcie

Uczniowie klasy III a, Szkoły Podstawowej im. Kornela 
Makuszyńskiego w Kobylnicy odwiedzili 7 Pomorską 
Brygadę Obrony Wybrzeża w Słupsku. 
W 64 rocznicę zakończenia II wojny światowej odbył 
się na placu apelowym brygady apel poległych oraz 
wręczenie nominacji na stopnie oficerskie. Do żołnierzy 
przemawiał Prezydent Miasta Maciej Kobyliński. 
Uroczystościom przyglądały się poczty sztandarowe 
słupskich szkół, kombatanci, harcerze, służby 
mundurowe, samorządowcy i mieszkańcy. Największe 
wrażenie zrobiła na dzieciakach salwa honorowa i 
przemarsz żołnierzy przed trybuną honorową. Dalsze 
uroczystości polegały na złożeniu kwiatów pod miejscami 
pamięci, m.in. przy pomniku żołnierzy radzieckich, 
pomniku aliantów i krzyżu katyńskim. Po zbiórce na 
placu apelowym można było obejrzeć sprzęt wojskowy, 
używany przez żołnierzy 7. BOW, między innymi broń 
palną, transportery opancerzone, działa przeciwlotnicze i 
sprzęt inżynieryjny. Dla zainteresowanych pracą w wojsku 
dostępny był punkt informacyjny dotyczący zawodowej 
służby. Uczniowie z wielkim zainteresowaniem oglądali 
sprzęt wojskowy, nawet dziewczęta dzielnie wchodziły 
do transporterów i obsługiwały działa lotnicze z pomocą 
przesympatycznych żołnierzy.

Bożena Łazorczyk

Z WIZYTĄ W WOJSKUPUCHAR NEPTUNA W 
GDAŃSKU Z UDZIAŁEM 

ZAWODNIKÓW Z 
KOŃCZEWA
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HUM☺R..........

KULINARIANasza witryna
Kiedy przaśne placki stały się zgrabnymi 
naleśnikami? Nie wiadomo. Wiadomo, że 
dziś naleśniki są na topie , a poszukiwanie 
nowych naleśnikowych smaków jest 
możliwe.
● Cadyki z Kazimierza
Składniki:
1 kg ziemniaków, 2 duże cebule, 2 łyżki mąki, 
1 jajko, sól, biały pieprz do smażenia.
Wykonanie:
Ziemniaki obrać i zanurzyć w zimnej 
wodzie na kilka godzin. Obraną cebulę 
pokroić w plastry o równej grubości. 
Opłukane ziemniak zetrzeć na grubej 
tarce. Odcisnąć, dodać roztrzepane jajo, 
mąkę i dokładnie wymieszać. Doprawić 
solą i pieprzem. Plastry cebuli delikatnie 
posolić, zanurzać w masie ziemniaczanej 
i delikatnie smażyć z obu stron na złoto. 
Odsączyć na papierowych ręcznikach. 
Podawać z kwaśną śmietaną lub sosem 
cebulowym. Bardzo dobre są z gulaszem.

● Chłopski placek
Składniki na 1 osobę:
2 duże ziemniaki, 3 jaja, 1 cebula, 3 plastry 
boczku, sól, pieprz, ulubione zioła, olej do 
smażenia.
Wykonanie:
Obrane ziemniaki namoczyć, odsączyć, 
pokroić w plastry równej grubości. 
Obsmażyć z obu stron na rumiano. Na 
drugiej patelni podsmażyć boczek z cebulą 
i położyć na ziemniakach. Jajka roztrzepać 
z solą, pieprzem, ziołami i zalać ziemniaki. 
Smażyć pod przykryciem. Obrócić na drugą 
stronę i usmażyć na rumiano.

● Bliny nie z tej ziemi
Składniki:
25 dag mąki ziemniaczanej, 25 dag mąki 
pszennej, 1 l. mleka, 5 dag drożdży, 5 jajek, 
10 dag masła, 1 łyżeczka cukru, sól, tłuszcz 
do smażenia.
Wykonanie:
Połączyć oba gatunki mąki, przesiać, zalać 
wrzącym mlekiem, wymieszać. Rozetrzeć 
drożdże z cukrem, stopić masło, oddzielić 
żółtka od białek, ubić pianę na sztywno. 
Wszystkie składniki dodać do wymieszanej 
mąki wymieszać i odstawić do wyrośnięcia. 
Wlewać ciasto porcjami na małą patelnię i 
smażyć z obu stron na złoty kolor. Podawać 
ze śmietaną.

Smacznego! Hajka. 

Polecam Państwu gorąco piękną książkę Jose Saramago pt. „Miasto Ślepców” Autor Jose Saramago 
to portugalski pisarz noblista, a jego powieść to najlepsza pozycja autora. Akcja rozgrywa się w 
mieście, w którym część bohaterów zostaje dotkniętych ślepotą. Zostają oni odizolowani. Książka 
ta dała natchnienie również  w świecie filmowym, bo na jej podstawie nakręcono film z Julianne 
Moore. Film nagrodzono „Złotą żabą”.

Miłej lektury - Hajka -

Coraz więcej czasu spędzamy w pracy – siedząc. Potem wracamy do domu i znów zasiadamy na 
kanapie. Pamiętajmy jednak, że nasze kręgosłupy nie są ewolucyjnie przystosowane do tej pozycji, 
dlatego prędzej czy później zaczną się buntować. Większość dnia spędzamy w tej samej pozycji. 
Długo trwała praca za biurkiem sprawia, że coraz częściej narzekamy na bóle kręgosłupa i karku. 
Nawet najlepiej dobrane krzesło nie uchroni nas przed bólem kręgosłupa, jeśli będziemy siedzieć 
osiem godzin w tej samej pozycji. Żeby prawidłowo funkcjonować, trzeba rozruszać mięśnie i to 
kilkakrotnie w ciągu dnia pracy. Warto też nauczyć się kilku prostych ćwiczeń, które nie wymagają 
wstania od biurka.
Rozprostuj kości  - Przeciąganie, choć uznawane za niezbyt eleganckie zachowanie, jest bardzo 
zdrowym, a jednocześnie najprostszym sposobem na rozluźnienie mięśni.
Ręce do góry – Zesztywniałe mięśnie barków i karku można rozciągnąć, wykonując okrężne 
ruchy barkami. Dobrym ćwiczeniem jest także poruszanie ramionami w górę i w dół na zmianę lub 
obydwoma w tym samym czasie.
Głowa do góry – Prostym i skutecznym ćwiczeniem na rozluźnienie mięśni szyi jest naciskanie 
głową na dłoń, a dłonią na głowę. Przez kilka sekund napinamy mięśnie, a potem je rozluźniamy. 
Następnie  przekładamy dłoń na tył oraz na boki i powtarzamy ćwiczenia.

Warto spróbować! H.Ś.

Mężczyźni są na prostej drodze do wyginięcia, ponieważ ich geny się kurczą i powoli zanikają 
- twierdzi na łamach “Daily Telegraph” brytyjska profesor Jennifer Graves.
Badaczka wykładająca na Uniwersytecie w Canberze twierdzi, że męski chromosom Y zamiera i w 
ciągu najbliższych pięciu milionów lat zaniknie całkowicie.
Ale profesor Graves ma dla mężczyzn dobrą wiadomość. Jeśli uda się im pójść drogą pewnego 
gryzonia, który ciągle może się rozmnażać, mimo nie posiadania genów wytwarzających chromosom 
Y, płeć brzydka może przetrwać - czytamy w “Daily Telegraph”. 

Wstań od biurka!

Mężczyźni
na prostej drodze do zagłady
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